SUPPORT TO STUDENTS 學生支援

獎學金

Undergraduate Students 本科牛

- Social Sciences Admission Scholarship for Outstanding Students (via JUPAS) 社會科學院優秀學生入學獎學金 (經「大學聯合招生辦法」入學)
- Social Sciences Undergraduate Scholarships 社會科學院獎學金
- ► Academic Excellence 學術優異
- ► Community Action 社會服務
- ► Global Exchange 國際交流 HKBU Admission Scholarship Scheme for
- **Mainland Applicants**

浸大內地生入學獎學金計劃

- HKBU Admission Scholarship Scheme for Overseas Applicants 浸大海外生入學獎學金計劃
- **HKBU Admission Scholarship** Scheme for Outstanding Local Senior Year Entrants 浸大優秀本地高年級生

入學獎學金計劃

Postgraduate Students 研究/

Support to Research Postgraduate Students 研究生資助計劃

> Service Centres 服務中心

Centre for Learning Sciences 學習科學中心

Centre for the Advancement of Social Sciences Research 社會科學研究中心

Centre for Trauma Treatment and Well-being 創傷治療復原中心

> **European Documentation Centre** 歐洲文獻中心

Social Work Practice and Mental Health Centre 社會工作實踐及精神健康中心

> **Wellness Promotion Centre** 健康生活發展中心

Student Experiential Learning Grant 學生體驗學習資助

Financial support for students engaging in non-local experiential learning opportunities across a variety of diverse activities 資助各種非本地的體驗學習活動

Academic Advising Programme 師友學術指導計劃

Assistance to students in adapting to the U-life and giving them advice on academic, social and personal matters by participating in the advising activities and contacting with their academic advisors from time to time

诱過舉辦指導活動及與師牛聯繫,協助同 學適應大學生活,並就學術、社交和 個人事務提供建議

Research Centres 研究中心

Advanced Institute for Contemporary China Studies 當代中國研究所

Asian Energy Studies Centre 亞洲能源研究中心

Centre for Child Development 兒童發展研究中心

Centre for China Urban and Regional Studies 中國城市與區域研究中心

> Centre for Geo-Computation Studies 香港地學計算與分析研究中心

Centre for Global Sport and Recreation Studies 全球運動與休閒研究中心

Centre for Youth Research and Practice 青年研究實踐中心

Comparative Governance and Policy Research Centre 比較管治與政策研究中心

David C. Lam Institute for East-West Studies 林思齊東西學術交流研究所

> Dr. Stephen Hui Research Centre for Physical Recreation and Wellness 許士芬博士體康研究中心

Modern History Research Centre 近代史研究中心

RESEARCH & CONSULTANCY 研究及顧問服務

課 ACADEMIC 程 PROGRAMMES

Postgraduate Programmes 高等學位課程

Postgraduate Diploma 學位教師教育文憑

This provides a professional training of teaching in primary and secondary schools, helping students to develop their knowledge. abilities, personal qualities and philosophies that enable them to adequately assume their roles in the profession.

此為中小學教學提供的課程,讓同學 培養教育專業應有的知識、能力、 個人特質及理念。

Master of **Public Administration** 公共行政管理碩士

This programme enhances students' understanding of public administration and public affairs in relation to law, ethnics and other aspects, such as in the Mainland and Hong Kong, from a comparative and global perspective.

課程從比較層面及全球角度分析中國及 香港的公共管理政策,加深同學對公共 政策及公共事務中不同範疇(如法律、 道德等)的知識。

Master of Social Sciences in Social Work 社會工作社會科學碩士

This programme educates students to achieve the academic and professional qualification that is considered eligible for registration as Registered Social Workers in Hong Kong.

課程為同學提供社工專業資格的培訓 同學畢業後可申請為註冊社工。

Master of Education 教育碩士

This programme is offered for educators and professionals who have an interest in the field of, and specialised areas in, education. 課程專為教育工作者和對教育有興趣 的專業人士而設。

Master of Social Sciences in Sport and Leisure Management 運動與休閒管理社會科學碩士

This programme provides opportunities for students to take a reflective and interdisciplinary approach to the planning, provision, and management of sport and leisure.

課程讓同學透過一個要求思考和跨學科的 學習模式,從策劃、分配及管理方面研習 有關體育及康樂的知識。

Master of Social Work 社會工作碩士

This programme enhances the professional competence of practicing social workers and provides an opportunity for them to reflect on professional practice from a broader perspective.

Doctor of Education

This programme aims to enable professionals in the field of education or related disciplines to contribute to their professional practices from an informed and robust research perspective.

課程旨在提高社會工作者的專業知識 擴闊他們的視野

課程旨為教育或相關範疇的專業人士 提供專門的學術及研究培訓,以提升其 專業能力及貢獻教育事業。

Faculty of Social Sciences 社會科學院

Master of Arts in Global Society

This programme aims to equip students with

skill sets necessary for becoming successful

global citizens and professionals, and to

empower them with the competencies for

課程旨在培養同學成為世界公民及專業

人士,並訓練他們以批判及分析性的

approaching global issues analytically.

Master of Social Sciences

(Contemporary China Studies)

社會科學碩士(當代中國研究)

This programme provides students with a

critical understanding of contemporary China

from political, historical, economic,

geographical and sociological perspectives.

課程讓同學從當代中國的政治、經濟、歷史

文化、地理及社會各方面認識當代中國。

This programme enhances students'

professional development in counselling by

providing them with knowledge of counselling

課程提供有關輔導工作上的知識及技巧

perspectives, methods and practice skills.

培訓,加強他們在輔導專業的發展。

M.Phil. and Ph.D. (by Research)

Programmes are offered in the Faculty. All

students are required to complete the research

postgraduate programmes by taking

coursework, submitting theses and satisfying

課程由學院提供,所有同學必須修讀

若干科目,進行獨立的專題研究及撰寫

the Board of Examiners in oral examination.

論文,並通過審查委員會的口試。

哲學碩士及博士(研究式)

Master of Social Sciences

輔導學社會科學碩士

in Counselling

全球社會文學碩士

方式思考全球議題。



(852) 3411 7127 (852) 3411 5777 sosc@hkbu.edu.hk

sosc.hkbu.edu.hk



admissions.hkbu.edu.hk

Admissions Office, Academic Registry (For Undergraduate Programmes) 教務處入學事務處(本科課程



□ 常 □ Graduate School
(For Postgraduate Programm
研究院(高等學位課程) (For Postgraduate Programmes)

gs.hkbu.edu.hk





0000 University for the region. We are the first in Hong Kong, China to launch an integrated programme of research and exchange on Smart Societies. Smart Societies are those where technology assists people to lead improved lives. We research the possible actions, and consequences of smart societies, and share our original research on-line and through open lectures in 4 clusters: Environmental & Urban Systems, Well-being, Populations, and Learning & Praxis

00000

......

000000

Upholding the whole

person educational

philosophy of Hong

Kong Baptist University,

the Faculty of Social

Sciences is committed to

nurturing student personal,

intellectual and professional

development with a liberal arts

education. We emphasise global

social science knowledge for whole

person development. We also share a

passion to inspire students to be creative and

fulfilled builders of a fair global society and a strong

為貫徹香港浸會大學「全人教育」的教學理念,社會科學院提供的課程著力培育 同學的個人、才智及專業發展,並著重全球化社會科學知識,達致全人發展的目的 學院滿載熱誠地啟發學生的創意,為建立一個公平的全球化社會和具地區性實力 的大學而努力。

本院是中國香港首個推出「智慧社會」研究主題的學院,旨在研究如何利用科技構 建更美好的社會及改善市民的生活。學者從四個範疇(環境及都市系統、市民福祉、 人口、學習與實踐)研究智慧社會下的各種行為和對社會的影響,並透過網絡 及公開講座來分享我們的原創研究。







學動 FACULTY 院向 HIGHLIGHTS

Social Sciences Common Core 社會科學核心科目

課 ACADEMIC 程 PROGRAMMES

Undergraduate Programmes



Broad understanding about the nature, basic principles, methodologies, and developments of social sciences.

基本學説、研究方法和

.

廣泛認識社會科學的性質

Broad-based Admission Programmes 聯合招生課程

BA (Hons) in History / BSocSc (Hons) in Geography / Government & International Studies / Sociology 歷史文學士(榮譽)學位 地理 / 政治及國際關係學 / 社會學社會科學學士(榮譽)學(

- **History** 歷史: aims to develop students' critical thinking and analytical ability in understanding historical events, with emphasis on China and the global world. Courses offered cover a variety of topics, periods, and regions. 課程培養同學對歷史的獨立思考和分析能力,涵蓋中國及全球各地不同
- **Geography** 地理: provides students with knowledge of the spatial order and the interdependence of peoples and regions with an emphasis on training in geographical theories and methodologies. It enables students to dissect and solve problems related to the environment and socio-spatial development.

課程注重空間形態、人類與自然的互動關係及地理學理論與方法的 訓練,讓同學以地理角度剖析並解決環境、社會與地域發展等問題。

• Government & International Studies 政治及國際關係學: aims to provide students with a solid foundation in 3 main areas of political science in comparative aspects: the internal structures and processes of the state; the relations between states; and the theory of the state.

課程以比較的角度鞏固同學認識以下三個政治範疇的基礎: (一) 國家或領土的內部政治架構及發展過程;(二)國家或領土之間的 關係;及(三)有關國家或領土的政治理論。

• Sociology 社會學: studies the relationships between individuals and society - How individuals make sense of society and how society is organised.

課程討論個人與社會的相互關係,包括個人對社會之認知及社會之組成。

Community and Civic Engagement 补區和公民參與

Off-campus learning opportunities

校外學習機會

• 其他實習機會

BA / BSocSc (Hons) in History / Geography / Sociology and

歷史文學士 / 地理社會科學學士 / 社會學社會科學學士 (榮譽) 及

They are 5-year programmes offered by Department of Education Studies

in collaboration with Departments of Geography, History and Sociology

respectively. All of them provide students with thorough preparation in

此為三個五年制雙學位課程,由教育學系分別與地理系、歷史系及社會學系

合辦,提供同學本科課程及通識教學的教學培訓。畢業生將持有本地

BA / BSocSc (Hons) in History / Geography / Sociology and

個人、社會及人文教育教育學士(榮譽)學位

humanities education teaching.

畢業生將持有本地認可教師資格。

BEd (Hons) in Personal, Social & Humanities Education Teachin 歷史文學士 / 地理社會科學學士 / 社會學社會科學學士 (榮譽) /

They are 5-year programmes offered by Department of Education Studies

in collaboration with Departments of Geography, History and Sociology

2 disciplines and a recognised teaching qualification in personal, social and

此為三個五年制雙學位課程,由教育學系分別與地理系、歷史系及社會學系

合辦,提供同學本科課程及個人、社會及人文教育學習領域的教學培訓。

respectively. All of them provide students with thorough preparation in

2 disciplines and a recognised teaching qualification in Liberal Studies.

BEd (Hons) in Liberal Studies Teaching

通識教學教育學士(榮譽)學位

認可教師資格。

- Internship
- Community project Student research attachment Other attachments

Service programme 四週以上的非本地學習體驗

- ●義工 • 工作實習 • 社區項目 • 工作實習 •研究實習
 - 服務計劃

Voluntary work

Global Outreach

全球外展體驗

4+ weeks non-loca

learning experience

000

• 實地考察

Admission Programmes

BA (Hons) in English Language & Literature

英國語言文學文學士(榮譽)及

英語教學教育學士(榮譽)學位

and BEd (Hons) in English Language Teaching

This is a 5-year programme leading to the award of

2 Honours degrees. It provices students with thorough

preparation in 2 distinct disciplines: English Language &

Literature and Education Studies. During the summer

preceding Year 3, students will embark on a 6-8 week

Overseas Immersion Programme to further enhance their

English proficiency and cultural awareness in an

此五年制雙學位課程涵蓋兩個專業範疇:英國語言文學和

英語教學。同學在第二年暑假到海外參加為期六至八週的

英語沉浸課程,置身英語環境中,進一步掌握外國文化和

intensely English-speaking environment.

個別招生課程

Fieldwork

Attachment

Social Sciences Local Internship 社會科學本地實習計劃

 Obtain credits and real job experience at the same time 同時獲得學分和實際的工作經驗

- Flexible internship period (summer / semester) 提供靈活的實習期(暑期/學期中)
- Wide variety of internship partners 來自各行各業的實習夥伴





 Live in a multicultural environment 身處多元文化的環境

自資學位課程

Enhance personal growth, career

aspiration, self-confidence, and

social & language skills

促進個人成長,建立就業抱負

· Gain invaluable hands-on-experience

增強自信心、社交及語言能力

獲得寶貴的實踐經驗

BSocSc (Hons) in European Studies (French and German) 歐洲研究社會科學學士(榮譽)學位(法文及德文)

This programme offers the option to specialise in either

administrators and PE teachers. 實習。 此課程為同學提供體育及康樂的知識及具體經驗,

並積極培訓運動領袖和體育老師。

BSocSc (Hons) in China Studies 中國研究社會科學學士(榮譽)學位 *

BA (Hons) in Physical Education and

This programme aims to provide knowledge and practical

experience in the discipline of physical education and

體育及康樂管理文學士(榮譽)學位

Recreation Management

This is an interdisciplinary programme that focuses on the Mainland China. Concentrations such as Geography, History and Sociology are taught by departments in the Faculty of Social Sciences while Economics concentration is taught by the Department of Economics in the School of Business. A distinctive feature of this Programme is the Summer Sojourn. It requires all third year students to spend 4-5 weeks at the Tsinghua University in Beijing to integrate the knowledge they learn about China with personal experiences.

此為跨學院的課程,從多方面研究中國大陸;其中地理、 歷史、社會學等科目由本學院負責,而經濟科目由商學院 負責。暑期實習班是課程特點之一,要求三年級的同學 在北京清華大學上課四至五個星期,讓課程知識結合 實地考察。

*A new programme "BSocSc (Hon) in Global and China Studies" will be launched in AY2020-21 (subject to University's Approval) 新課程「全球及中國研究社會科學學士(榮譽)學位」 將於2020-21學年推出(有待大學審批)

French or German language, and focuses on European Area Studies and International Relations. Students spend their third year of university study in Europe with the possibility of internship with international companies. 課程分為法語或德語兩組,並專修歐洲研究及國際關係。

recreation management, as well as the training of sports 同學於三年級時,在歐洲的大學上課及有機會於國際公司

Bachelor of Social Work (Hons) 社會工作學士(榮譽)學位

This programme offers a training in theory and practice of social work. Students are required to take fieldwork placements in different organisations in Years 3 and 4. 此課程為同學提供理論與實踐結合的培訓。三、四年級 的同學須在不同類型的社會機構實習。

Diploma in Education 本科學位及教育文憑雙學歷五年制課程

This is a full-time programme that provides students with teacher training alongside the academic study in their Years 3 to 5.

為有志投身教育事業的同學,在其第三至五年級時提供 本科課程及專業的教育培訓。

BSocSc (Hons) in Social Policy 社會政策社會科學學士(榮譽)學位

This is a full-time programme for holders of Associate Degree or Higher Diploma in the social-science-related disciplines who wish to continue on to a bachelor's degree in social policy.

此為全日制課程,為已修讀與社會科學有關的課程, 並希望繼續升讀社會政策學位之副學士或高級文憑 畢業牛而設。

BSocSc (Hons) in Sport and Recreation Leadership 運動及康樂領袖學社會科學學士(榮譽)學位

This is a programme offered for Associate Degree or Higher Diploma graduates who are interested in the sport and recreation industry. It places special emphasis on providing sport and recreation services for people with special needs.

此課程專為對運動及康樂學有興趣的副學士或高級文憑 畢業生而設。課程尤其關注社會有特殊需要的人士, 為他們提供康體活動服務。

BSocSc (Hons) in Psychology 心理學社會科學學士(榮譽)學位

管理及政策發展的訓練。

approaches to the study of environment.

BSocSc (Hons) in Environment and

環境及資源管理社會科學學士(榮譽)學位

This is a full-time programme for holders of

Associate Degree or Higher Diploma, who wish to

further their education in environmental studies,

management and policy development. This

incorporates a mix of social sciences and science

此全日制課程專為副學士或高級文憑課程的畢業生而設,

融合社會科學與科學的研究方法,提供有關環境研究、

esources Management

This is a programme for Associate Degree or Higher Diploma graduates, aiming to help them develop life goals and foster a positive learning attitude. It nurtures a thorough understanding of wide-ranging areas of psychology. 此課程專為副學士或高級文憑畢業生而設。旨在幫助同

學建立人生目標及培養正確的學習態度,讓他們從各方面 認識心理學。

Education Studies

教育學系 地理系

Geography

Government and nternational Studies

History

歷史系

Social Work

社會工作系 社會學系

Sociology **Physical Education**

體育及 運動學系

英語溝通技巧。

Sport and



